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  مستخلص

 

  -الجدد لاسيماو –رؤى عملية تساعد المعلمين ) المعلم المؤثر( يقدم كتاب 
على النجاح والقيام بمهمتهم السامية على أكمل وجه في ظل الثـورة التقانيـة   
الحديثة؛ سواء فيما يتعلق بالوسائل التعليمية وثورة الحاسوب والإنترنـت أو في  

تدفق النظريات التربوية الحديثـة الـتي   مجال التعامل الأمثل مع الطلاب في ظل 
 . جعلت الطالب محور العملية التعليمية

كما يزود الكتاب المعلمين بطرائق ووسائل وتوجيهات تعينهم على إقامة 
  .علاقات إنسانية راقية مع زملائهم المعلمين والإداريين وطلام وأولياء أمور الطلاب

بالقيم، و العمل على غرس الفضائل ويركز الكتاب على أهمية تحلي المعلمين 
في نفوس الطلاب، وتنمية الترعة الإنسانية عندهم، وتربية أحاسيسهم على محبـة  

  .الخالق ومحبة الوالدين والعلم والأوطان والناس قاطبة
كما يبين الكتاب للمعلمين دورهم المهم في بنـاءِ شخصـيات الطـلاب    

ل تبصيرهم بالعالم المحيط، وتربية ذوقهم وتنميتها، وإثراء تجارم في الحياة من خلا
الجمالي والسمو بوجدام، وتنمية التفكير الذي يدعوهم إلى التأمـل والتفكّـر   
والبحث والاستزادة من المعارف وصولا إلى الإبداع الذي يحققون مـن خلالـه   

  .الهدف المنشود للأمة جمعاء
لتميز والتي تتلخص في وختاماً فإن الكتاب يحفز كل معلم لامتلاك أدوات ا

التدريب الذي يصقل شخصية المعلم، ومتابعة الدوريات والإصدارات التي تقدم 
للمعلم كل جديد في مجال تخصصه، وإتقان التعامل مع الحاسـوب اسـتخداما   

  . وبرمجة وتصميما
فإن الكتاب يقدم للمعلمين أسرار مهنة التعليم وخطـوط النجـاح    وختاماً

  . تميز والتأثير والتغيير العريضة ومفاتيح ال
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Abstract 
 

This book (The Influential Teacher) presents practical 
experience which supports teachers – especially the new ones - to 
achieve more success and to do their duties in the most perfect 
way in the light of modern  culture revolution .Be it in the 
education media, computer and internet or in the area of ideal 
dealing with the  students . In the light of the flow of modern 
educational theories, which made the student the point of the 
educational process. 

The book also provides teachers with methods and means of 
guidance that help them establish a better relationship with their 
colleagues, administrators and students’ parents which will 
benefit the educational process. 

The book focuses on the importance of teachers to behave in 
high morale and values, and helps students to establish virtues 
and to develop the humanitarian feeling in their souls. And works 
to develop their love of the creator, love of parents, knowledge, 
homeland and people as a whole. 

The book also clarifies to the teachers the importance of their 
role in building and developing the personalities of their students. 
Also to enrich their experience in life by enlightening them about 
the surrounding world , and developing creative thinking which 
encourages them for more research and to seek more knowledge 
in order to achieve creative abilities , by which their nation could 
fulfill its targeted goal. 

The book stimulates the teacher to possess tools of 
excellence in training, which refines the teacher's personality, 
follows-up periodicals and publications which updates him in his 
field of specialization. Also the professional using of the 
computer in programming and designing. 

The book provides teachers with some of the secrets of 
teaching occupation, success in its broad lines, and means of 
distinction which will support them in influencing and changing 
for the best. 
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